

朝陽科技大學 099學年度第2學期教學大綱
Liability and Engineering Insurance 責任與工程保險

當期課號	3117	Course Number	3117
授課教師	林宏誠	Instructor	LIN,HUNG CHENG
中文課名	責任與工程保險	Course Name	Liability and Engineering Insurance
開課單位	保險金融管理系(四進)三A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	<ol style="list-style-type: none"> 1. 使學生了解責任與工程保險之基本意義及概念 2. 使學生修完本課程，可望熟悉責任與工程保險 3. 使學生具保險金融從業人員之專業態度 4. 學生修完本課程，對日後的工作有所助益 	Objectives	<ol style="list-style-type: none"> 1. Enabling students to understand basic meaning and concept of liability and engineering insurance. 2. Enabling students, after completing the course, to be familiar with liability and engineering insurance. 3. Enabling students to have professional attitudes in insurance and finance industry. 4. Students finding the course helpful in future work.
教材	簡報、白板、講義 主要用書：財產保險理論與實務／蘇文斌、林宏誠／華立圖書公司	Teaching Materials	Book: Property Insurance
成績評量方式	期中考佔30%；期末報告佔30%；平時佔40%	Grading	Med-term exam~30%;paper report~30%; participation~40%
教師網頁	-		
教學內容	本課程首先介紹責任保險及工程保險的相關理論，進而探討其費率、給付項目等財務處理方式，並就我國現行之各種責任保險及工程保險實務進行個別之說明。	Syllabus	This course provide students basic knowledge in liability insurance and engineering insurance, including basic content, premium rate, benefit and finance.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。